
          STOP na Modrý sloup trvá! 
 

 

Spolek Otevřená Šumava požádal Správu Národního parku Šumava o povolení 

konání česko - německého setkání turistů 16. července na hraničním přechodu 

Modrý sloup, aby tím podpořil nekonečné řešení otevření této historické cesty, 

trvající již čtvrt století. Ale opět marně. Setkání se nepovoluje – zdůvodněno na 

šestistránkovém rozhodnutí NP Šumava. 

Účastník řízení Okrašlovací spolek Zdíkovska argumentuje, že: „zde vedou 

migrační cesty tetřeva a ten by vinou turistů nemusel přežít“. Toto setkání prý 

není veřejným zájmem (proč?), ale zájmem individuálním – sobeckým - ze 

strany některých turistů (jména neuvedena). Zdíkovský spolek požaduje 

dodržení Listiny základních práv a svobod. Ale už ne pro turisty - sobce. 

Česká společnost ornitologická píše, že: „jednorázové rušení tetřeva je 

rizikovější, nežli trvalé hlukové zatížení menší intenzity“. Dále sděluje, že: 

„probíhá v procesu EIA posuzování možného vlivu zpřístupnění Luzenského 

údolí“. Jak dlouho bude takové posuzování ještě trvat, ale výsledek si můžete 

zkusit tipnout. Trvá to už ale dlouho. Jedině když veřejný zájem převažuje nad 

zájmem ochrany přírody, je možno uděliti výjimku. Tak jak z toho ven a hlavně 

jak na Modrý sloup?  

Zase tou delší lesní, jen vyšlapanou pěšinou, která byla kdysi vyznačena žlutou 

značkou. Vede úbočím Špičníku, kde se dle ornitologa Vladimíra Bejčka nachází 

největší populace toho tetřeva. Vede suchým lesem, ale s krásnými výhledy na 

Luzný i na občasná projíždějící auta strážců Luzenského údolí.  

Do Luzenského údolí nás nepouštěli komunisté čtyřicet let! Nepřekoná Správa 

Národního parku s jeho poradci tento smutný rekord? To by bylo opravdu 

smutné! 

Tak si počkejme, i když trpělivosti dochází, ale přece víme, že přináší někdy i 

růže. 
 

 

Emil Kintzl 


